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Transportudvalget har i brev af 10. april 2012 stillet mig følgende spørgsmål 
vedrørende L136 – Forslag til lov om ændring af lov om jernbane og lov om of-
fentlige veje (Afgifter, gebyrer, internationale vedtagelser, godkendelse af ud-
dannelsessteder m.v.), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Henning Hyllested (EL).

Spørgsmål nr. 15 :

Ministeren bedes gøre rede for hvor stor en andel af de nye gebyrer, som Ba-
nedanmark selv skal bære, og hvor stor en andel, der vil blive væltet over på 
infrastrukturafgifterne.

Svar:

Det følger af Europa-Parlamentet og Rådets direktiv 2001/14/EF af 26. februar 
2001, at infrastrukturafgifter (baneafgifter) fastsættes med udgangspunkt i de 
omkostninger, der påløber direkte som følge af togtjenesten.

Det vil derfor være i strid med direktivet, hvis Banedanmark forhøjer infra-
strukturafgifterne (baneafgifterne) for at dække deres udgift til de nye gebyrer 
og afgifter. De nye gebyrer og afgifter vil således ikke blive væltet over på infra-
strukturafgifterne (baneafgifterne).

Med venlig hilsen

Henrik Dam Kristensen
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